

Department of Health / Ministère de la Santé
Office of the Chief Medical Officer of Health /
Bureau du médecin-hygiéniste en chef
P.O. Box / Case postale 5100
Fredericton, NB / Fredericton (N.-B.) E3B 5G8
Telephone / Téléphone 506-457-4800
Facsimile / Télécopieur 506-443-8702

Date September 23, 2021 / Le 23 septembre 2021

To / Destinataire Medical Chiefs of Staff, Emergency Room Service heads and managers – Horizon Health Network and Réseau de santé Vitalité / Chefs du personnel médical, Gestionnaires et chef de service des urgences – Réseau de santé Horizon et Réseau de santé Vitalité; NBMS / SMNB; NANB / AIINB; ANB/EMP / ANB/PEM; PANB / APNB

From / Expédition Dr./D^{re} Cristin Muecke

Copies Dr./D^{re} Jennifer Russell; Chief Medical Officer of Health / Médecin-hygiéniste en chef; Dr. Yves Léger; Dr./D^{re} Kimberley Barker; Dr. Richard Garceau; Dr./D^{re} Louise Thibault; Jennifer Elliott; Mathieu Chalifoux; Mark Wies; René Boudreau; Dan Coulombe; NBHEOC / COUMSNB; Bruce MacFarlane

Subject / Objet **COVID-19 sentinel surveillance – Emergency room and Hospital Admission / Surveillance sentinelle de la COVID-19 – Salle d’urgence et admission à l’hôpital**

The purpose of ER and hospital admission sentinel testing is to detect asymptomatic transmission of COVID-19 when no exposure risk is identified. Given the current level of COVID-19 circulating across NB, it is essential that we preserve lab capacity and resources to effectively manage COVID outbreaks across the province.

Effective immediately sentinel testing in Emergency rooms and Hospitals **will be discontinued**. Continue to screen for COVID-19 in patients presenting with compatible symptoms and/or those in whom COVID-19 symptom screening is not feasible (ie trauma case).

Thank you for your ongoing dedication to protecting New Brunswickers.

Sincerely,

L’objectif du dépistage sentinelle en salle d’urgence et lors de l’admission à l’hôpital est de détecter la transmission asymptomatique de la COVID-19 lorsqu’aucun risque d’exposition n’est décelé. Compte tenu du niveau actuel de circulation de la COVID-19 partout au Nouveau-Brunswick, il est essentiel que nous maintenions les capacités de laboratoire et les ressources afin de gérer efficacement les éclosions de COVID dans la province.

À compter d’aujourd’hui, le dépistage sentinelle en salle d’urgence et lors de l’admission à l’hôpital **ne sera plus réalisé**. Continuez de dépister la COVID-19 chez les patients qui présentent des symptômes compatibles et chez les patients qui ne peuvent pas subir de dépistage des symptômes de la COVID-19 (cas de traumatisme).

Je vous remercie de votre dévouement continu pour protéger la population du Nouveau-Brunswick.

Cordialement,



Dr./D^{re} Cristin Muecke, MD, MSc, FRCPC / M.D., M.Sc., FRCPC
Deputy Chief Medical Officer of Health / Médecin-hygiéniste en chef adjointe